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PROTOKÓŁ 

obrad XXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłakowie 

z dnia 29 czerwca 2017 r. 

 

Rozpoczęcie obrad o godz. 1005 

Zakończenie obrad o godz. 1100 

 

Ad. 1 Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Michał Boczulak otworzył obrady XXXI zwyczajnej 

sesji, która odbyła się w Sali Narad Urzędu Miejskiego w Miłakowie. W sesji udział wzięli 

radni Rady Miejskiej w Miłakowie, Burmistrz Miłakowa, kierownicy jednostek 

organizacyjnych, sołtysi oraz pracownicy urzędu (wg listy obecności stanowiącej załącznik do 

niniejszego protokołu).  

Przewodniczący Rady poinformował, że na obradach XXXI sesji zwyczajnej uczestniczy  

15 radnych, stwierdził kworum. 

 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji (w załączeniu do 

protokołu). Nikt z radnych nie wniósł uwag do proponowanego porządku obrad. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Miłakowie. 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu z XXX sesji zwyczajnej.  

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.  

Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W wyniku głosowania, stosunkiem głosów 15 - za, protokół z XXX sesji zwyczajnej został 

przyjęty. 

 

 Ad. 4 Informacja Burmistrza z pracy między sesjami 23.05.2017 – 29.06.2017; 

Przewodniczący Rady oddał głos dla Burmistrza Miłakowa. 

Burmistrz Miłakowa poinformował, że: 

1. Uczestniczyłem w uroczystych obchodach z okazji Dnia Matki, które odbyły się  

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Miłakowie oraz w Miłakowskim Domu Kultury. 
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2. Odbył się IV Zjazd Oddziału Wojewódzkiego ZOSP RP Woj. Warmińsko-Mazurskiego  

w Olsztynie. Nowym Prezesem Zarządu został Gustaw Marek Brzezin - Marszałek 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Natomiast Ja zostałem wybrany 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. 

3. Uczestniczyłem w zebraniu grupy członkowskiej Banku Spółdzielczego oddział  

w Miłakowie. 

4. W Zespole Szkolno-Przedszkolnym odbył się Festyn Rodzinny z okazji Dnia Dziecka  

i Festiwal Sportowy Dreams&Teams. 

5. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami Osiedla XXX-lecia ws. lokalizacji gniazd na 

pojemniki na odpady komunalne, gdzie wspólnie z Prezesem Spółki wyszliśmy  

z inicjatywą uporządkowania terenu z pojemnikami, ponieważ obecnie są one ustawiane  

w różnych miejscach. Z dniem 1 lipca br. wchodzi nowa ustawa, która wprowadza 

dodatkowy pojemnik koloru brązowego na odpady organiczne. 

6. Uczestniczyłem w Rodzinnym Rajdzie Rowerowym. 

7. Odbył się uroczysty Apel z okazji Święta Szkoły. 

8. Odbył się Jubileusz 25-lecia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich w Centrum 

Konferencyjno-Wypoczynkowym „Kormoran” w Mierkach. 

9. Odbył się Wojewódzki Turniej Specjalnych Ośrodków Szkolno-Wychowawczych „Uczeń 

w ruchu drogowym” w SOSW w Miłakowie. 

10. Uczestniczyłem w konferencji poświęconej wdrażaniu RPO z funduszy EFS oraz 

wprowadzone udogodnienia dla beneficjentów oraz aktualności dotyczące wdrażania RPO 

w Ełku. 

11. Odbyło się posiedzenie Zarządu Stowarzyszenia „Krainy Drwęcy i Pasłęki”. Były tam 

zmieniane zasady, które będą obowiązywały przy zmianie wniosku. 

12. Spotkałem się z nowym Dyrektorem Rejonu Zarządu Dróg Wojewódzkich w Elblągu, 

Panem Robertem Dróbka. Przedstawiłem potrzeby gminy w zakresie dróg wojewódzkich  

i możliwości ich finansowania.  

13. W Polkajnach odbył się Festyn z okazji Dnia Dziecka. 

14. Odbyło się spotkanie z kierownictwem urzędu i Spółki MPGK ws. planów inwestycyjnych 

na rok 2017 i 2018. Spotkanie było głównie poświęcone w zakresie wodociągów  

i kanalizacji.  

15. Uczestniczyłem w walnym zebraniu członków Lokalnej Organizacji Turystycznej „Kraina 

Odkrytych Tajemnic” w Ratuszu Miejskim w Morągu. 
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16. Odbyła się VIII Taneczna Olimpiada Przedszkolaków oraz VIII Wakacyjny Turniej Tańca  

w hali sportowej Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Miłakowie. 

17. Uczestniczyłem w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w przedszkolu, szkole 

podstawowej i gimnazjum oraz Szkole Podstawowej w Boguchwałach. 

18. Uczestniczyłem w Wojewódzkim Święcie Ludowym oraz Rodzinnym Pikniku Ludowym 

w Ostródzie, które organizowało PSL naszego województwa.  

19. Odbyło się XVI Zgromadzenie Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 

Środowisko”. Głównym tematem Zgromadzenia było udzielenie absolutorium dla Zarządu 

oraz złożyłem oficjalny wniosek ws. dalszej windykacji.  

20. Uczestniczyłem w Prezydium Zarządu Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP RP. 

Omówiono podział kompetencji i obszarów działania członków Prezydium, plan pracy na 

2017 r., zasady powołania komisji historycznej ds. młodzieży i innych. 

21.  Uczestniczyłem w posiedzeniu Prezydium Zarządu Oddziału Powiatowego Związku OSP 

RP , na którym omówiono: 

 wnioski o dofinansowanie zakupów oraz wniosków na odznaczenia, 

 udział w organizacji zawodów Timbersports, 

 podsumowano Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej, 

 organizację powiatowych zawodów sportowo pożarniczych Grupy A i C oraz MDP. 

 zapoznano nas z sytuacją pożarową w powiecie ostródzkim. 

22. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Miłakowie przeprowadził weryfikację osób 

przystępujących do Programu Operacyjnego Pomocy Żywnościowej 2014 – 2020 

realizowanego w Podprogramie 2017. Do Programu zakwalifikowano 1300 mieszkańców 

Gminy Miłakowo. Dystrybucja Żywności rozpocznie się we wrześniu bieżącego roku  

i potrwa do kwietna 2018 r. 

23. Dnia 12.06.2017 r. odbyło się otwarcie ofert, które wpłynęły do Urzędu Miejskiego  

w Miłakowie w związku z prowadzonym postępowaniem o udzielenie zamówienia 

publicznego pn.: „Budowa placu rekreacyjnego w parku miejskim w Miłakowie”. 

W wyznaczonym terminie składania ofert, wpłynęły oferty, których ceny przewyższają 

kwotę, którą zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinalizowanie zamówienia.  

W związku z powyższym postępowanie zostało unieważnione. 

Oferty złożyły następujące firmy: 
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1) Oferta nr 1 – UNIVERSAL GROUP Sp. z o.o., ul. Wilanowska 37, 05-510 Konstancin-

Jeziorna, oferta złożona w dniu 12.06.2017 r., oferowana cena ryczałtowa brutto: 

749.977,00 zł, oferowany termin rękojmi za wady 5 lat, 

2) Oferta nr 2 – „BULLAIT” Andrzej Ciuchta ul. Okulickiego13/21, 82-300 Elbląg, oferta 

złożona w dniu 12.06.2017 r, oferowana cena ryczałtowa brutto: 848.947,25 zł, 

oferowany termin rękojmi za wady 5 lat, 

Kwota jaką zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinalizowanie zamówienia 617.109,00 

zł brutto. 

24. Dnia 14.06.2017 r. zamieszczono III ogłoszenie o udzielenie zamówienia publicznego pn.: 

„Budowa placu rekreacyjnego w parku miejskim w Miłakowie”. 

Termin składania ofert wyznaczono na 29.06.2017 r. do godz. 11:00. 

25. Dnia 29.06.2017 r. o godz.. 9.00 odbyło się otwarcie ofert na zadanie p.n. Utwardzenie 

nawierzchni gminnej drogi wewnętrznej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 580 

obręb Miłakowo”.  

Jurczak D. - Pan Burmistrz w swoim wystąpieniu wspomniał o wodociągach na górnym 

osiedlu, gdzie w 2006 r. na tym osiedlu była wykonywana kanalizacja. W związku  

z powyższym zapytała czy wszyscy mieszkańcy tego osiedla są podłączeni do kanalizacji 

sanitarnej oraz czy są prowadzone działania, które spowodują podłączenie się wszystkich 

mieszkańców do kanalizacji. 

Burmistrz - na odcinku drogi do „dzikiej plaży” była robiona, zarówno kanalizacja, jak  

i wodociągi. 

Odnośnie przyłączy do kanalizacji na górnym osiedlu dodał, że zostały podjęte odpowiednie 

działania. 

Smoliński M. dodał, że na górnym osiedlu wszędzie zostały wykonane tzw. przykanaliki, czyli 

rury wyprowadzone do nieruchomości, które nie zostały jeszcze podłączone do kanalizacji.  

Ponadto w 2016 roku Spółka wykonała kilkanaście podłączeń do kanalizacji. Dodatkowo były 

prowadzone działania administracyjne i na dzień dzisiejszy nie są podłączone dwie 

nieruchomości.  

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań, przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmiany nazwy ulicy położonej na terenie miasta Miłakowo; 

Smoliński M. poinformował, że ustawa z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli obiektów i urządzeń 
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użyteczności publicznej, która weszła w życie z dniem 1 września 2016 r. przewiduje, że nazwy 

m.in. ulic, placów nadawane przez jednostki samorządu terytorialnego nie mogą upamiętniać 

osób, organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny, ani  

w inny sposób takiego ustroju propagować.  

W związku z powyższym gmina Miłakowo wystąpiła do Instytutu Pamięci Narodowej  

z zapytaniem o dwie nazwy ulic, które budziły wątpliwości tj. ul. Gen. Świerczewskiego oraz 

Osiedle XXX-lecia PRL.  

W odpowiedzi na pismo, IPN potwierdził konieczność zmiany ww. ulic. Do 1 września br. 

gmina ma obowiązek zmienić nazwy ulic.  

Burmistrz Miłakowa przeprowadził konsultacje społeczne z mieszkańcami ww. ulic.  

Na ul. Świerczewskiego zakwalifikowano do udziału w konsultacjach 95 osób pełnoletnich 

oraz podmioty gospodarcze prowadzące na ww. ulicy działalność. W konsultacjach wzięło 

udział 61 osób fizycznych, co stanowi 64% wszystkich zakwalifikowanych. Mieszkańcy 

przedstawili następujące propozycje: ul. Miła – 55 osób; ul. Napoleońska – 2 osoby; ul. Pana 

Tadeusza – 2 osoby; ul. Główna – 1 osoba i ul. Czesława Zielińskiego – 1 osoba.  

Dnia 16 lutego br. do Urzędu Miejskiego w Miłakowie wpłynął wniosek Zarządu 

Stowarzyszenia O. Wł. Włodyki w Miłakowie z propozycją zmiany nazwy ul. Gen. 

Świerczewskiego na ulicę Marszałka Józefa Piłsudskiego. 

Przewodniczący Rady dodał, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji stałych była 

długo analizowana sprawa zmiany nazwy ulicy. Został zgłoszony wniosek, który przez 

członków komisji został przyjęty (przy dwóch głosach wstrzymujących). Dotyczył on 

przedłużenia ul. Olsztyńskiej. Numery nieruchomości byłyby nadawane kolejno, począwszy od 

Państwa Sznajder.  

Zwrócił się do Mecenasa o wyjaśnienie sposobu głosowania. 

Mecenas poinformował, że konsultacje społeczne oraz ich wyniki nie są wiążące dla radnych. 

Jeżeli rada podejmie uchwałę o innej nazwie niż zadecydowali mieszkańcy, wówczas nie jest 

to w sprzeczności z obowiązującymi przepisami prawa. W związku z tym, że na posiedzeniu 

komisji stałych została przedstawiona i przyjęta inna propozycja niż w konsultacjach, jest to 

wniosek najdalej idący, więc należy zacząć głosowanie od tego wniosku. Jeżeli w głosowaniu 

wniosek ten uzyska bezwzględną liczbę głosów, wówczas nazwa ulicy zostanie zmieniona na 

ulicę Olsztyńską i dalsze głosowanie będzie bezprzedmiotowe. Należy pamiętać o tym, że 

każdy radny ma prawo tylko jednego głosu, na jedną z wymienionych nazw. 
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Jurczak D. – skoro propozycje mieszkańców nie są wiążące, rada powinna zastanowić się nad 

tym, co stanowi dana ulica. Zaproponowała, aby ul. Gen. Świerczewskiego zmienić na ul. 

Staromiejską, ponieważ na niej znajdują się m.in. „kamieniczki”. 

Dodatkowo z tyłu kamieniczek  znajduje się krótka ul. Jagiełły, którą można byłoby przy okazji 

zmiany ul. Gen. Świerczewskiego również zmienić.  

Zaproponowała, aby wycofać powyższą uchwałę z porządku obrad, ponieważ rada nie powinna 

nadawać nazwy ulicy, która nic nie znaczy dla Miłakowa.  

Przewodniczący Rady zapytał radnej czy zgłasza jakiś wniosek formalny. 

Jurczak D. złożyła wniosek o nadanie nowej nazwy ul. Staromiejska dla ulicy Gen. 

Świerczewskiego.   

Opoka Z. poinformował, że na posiedzeniu komisji Kierownik Referatu Gospodarki 

Terenowej wspominał o braku uchwały o nadaniu nazwy ul. Olsztyńskiej. Zapytał czy  

w związku z tym Wojewoda nie zarzuci jakiegoś uchybienia.  

Mecenas - nie można zagwarantować, że Nadzór Wojewody znajdzie jakieś uchybienie, 

aczkolwiek nie widzi żadnych przeciwskazań. 

Przewodniczący Rady - jeśli organ nadzorczy będzie miał jakieś uwagi co do formalnego 

zapisu w uchwale, to wówczas wystąpi do rady o dokonanie poprawek.  

Mecenas dodał, że nadzór wojewody może mieć wątpliwości co do nazwy, ponieważ ona już 

istnieje, ale wówczas należałoby tłumaczyć to jako przedłużenie istniejącej ulicy.  

Przewodniczący Rady - zapis ten będzie znajdował się w treści uchwały.  

Opoka Z. uważa, że jeżeli są robione konsultacje społeczne z mieszkańcami i większość 

społeczeństwa wybiera nazwę ul. Miła, to osobiście poprze propozycję mieszkańców. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań, przystąpił do głosowania. W związku z tym, 

że zostały zgłoszone dwa wnioski formalne, zwrócił się do Mecenasa o wyznaczenie kolejności 

w głosowaniu.  

Mecenas odpowiedział, że wniosek radnej Danuty Jurczak został postawiony na sesji, więc 

powinien on być przegłosowany jako pierwszy. W przypadku, gdy nie uzyska on bezwzględnej 

większości głosów, to należy poddać pod głosowanie kolejny wniosek. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Danuty Jurczak o zmianie 

nazwy ul. Gen Świerczewskiego na ul. Staromiejską. 

W wyniku głosowania radni stosunkiem głosów 3-za, 9-przeciw, 2-wstrzymujące (jedna osoba 

nie wzięła udziału w głosowaniu) nie przyjęła wniosku radnej Danuty Jurczak. 

Jurczak D. zwróciła się do radnych, aby uzasadnili dlaczego nie popierają nazwy ul. Miła. 
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Dubis M. - wniosek o przedłużeniu ul. Olsztyńskiej nie wyszedł z jego inicjatywy, ale na 

posiedzeniu komisji stałych uzasadniono ten wybór tym, że dla osób przyjezdnych  

przedłużenie ww. ulicy będzie czytelniejsze. Zazwyczaj nazwy ulicy przebiegają w linii prostej 

w ciągu zabudowy i właśnie w ciągu ul. Olsztyńskiej znajduje się ul. Gen. Świerczewskiego. 

Drugą przesłanką jest fakt, iż ul. Świerczewskiego jest krótką ulicą. Członkowie komisji stałych 

doszli do wniosku, że nie ma sensu tworzyć następnej ulicy na tak krótkim odcinku, jeżeli jest 

to ciąg ulicy Olsztyńskiej.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek komisji stałych, podjęty na 

posiedzeniu komisji, aby ul. Gen. Świerczewskiego nadać nazwę ul. Olsztyńskiej, co stanowi 

przedłużenie obecnej ul. Olsztyńskiej.  

W wyniku głosowania, radni stosunkiem głosów 9-za, 2-przeciw, 4-wstrzymujące przyjęli 

wniosek komisji bezwzględną większością głosów.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do głosowania uchwały. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 9 – za, 6-wstrzymujących radni podjęli uchwałę.

  

b) zmiany nazwy ulicy położonej na terenie miasta Miłakowo; 

Smoliński M.  poinformował, że podobnie jak we wcześniejszej uchwale zostały 

przeprowadzone konsultacje społecznej, do których zakwalifikowano 542 osoby fizyczne  

i podmioty gospodarcze.  

W konsultacjach wzięło udział 29 osób fizycznych, co stanowi 5,35% wszystkich 

zakwalifikowanych. Mieszkańcy przedstawili następujące propozycje: Osiedle Słoneczne – 7 

osób; Osiedle Kolorowe – 9 osób; Osiedle XXX-lecia RP – 2 osoby; ul. Osiedlowa – 1 osoba; 

ul. Miła – 1 osoba; ul. Brzozowa – 1 osoba; ul. Zielona – 1 osoba; Osiedle Gnuszyn – 1 osoba; 

Osiedle Warmińskie – 9 osób; Osiedle Księdza Jerzego Popiełuszki – 3 osoby; Osiedle Pogodne 

– 5 osób; Osiedle Duże – 5 osób. Spośród złożonych ankiet, 3 zawierały niedopuszczalną  

propozycję Osiedla XXX-lecia, a 2 osoby zwróciły ankiety bez propozycji nowej nazwy. 

Po zakończeniu konsultacji społecznych do Urzędu Miejskiego w Miłakowie wpłynęły jeszcze 

trzy ankiety z propozycją nazwy Osiedle Kolorowe. 

Jurczak D. poinformowała, że rozmawiała z mieszkańcami Osiedla XXX-lecia PRL i spośród 

nazw, które zostały zaproponowane przez mieszkańców, najbardziej dla mieszkańców pasuje 

nazwa Osiedle Warmińskie. W związku z powyższym złożyła wniosek, aby dla Osiedla XXX-

lecia PRL nadać nową nazwę ulicy Osiedle Warmińskie.  

Przewodniczący Rady dodał, że Miłakowo nie leży na Warmii, tylko na Powiślu. 

Proć R. zaproponował, aby Przewodniczący Rady Mieszkańców Miasta Miłakowo zabrał głos. 
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Atrachimowicz Z. złożył wniosek, aby zmienić ulicę Osiedle XXX-lecia PRL na nazwę 

Osiedle 700-lecia, gdyż miasto Miłakowo powstało w 1315 r., a nazwa ta upamiętniałaby ciąg 

wydarzeń historycznych. 

Mieszkańcy osiedla sugerowali również, aby nadać nazwę Osiedle 100-lecia, gdyż w przyszłym 

roku będzie obchodzone odzyskanie niepodległości przez Polskę. Uważa, że wola 

mieszkańców powinna być spełniana.  

Przewodniczący Rady poinformował, że po rozmowie z mieszkańcami osiedla odniósł 

wrażenie, że mieszkańcy nie są zainteresowani zmianą nazwy, ponieważ obecna nazwa im nie 

przeszkadza.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Danuty Jurczak o nadanie 

nazwy Osiedle Warmińskie. 

W wyniku głosowania radni stosunkiem głosów 1-za, 9-przeciw, 5-wstrzymujących nie przyjęli 

wniosku radnej Danuty Jurczak. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie drugi wniosek Przewodniczącego Rady 

Mieszkańców o nadanie nazwy Osiedle 700-lecia. 

W wyniku głosowania radni stosunkiem głosów 1-za, 10-przeciw, 4-wstrzymujące nie przyjęli 

wniosku Przewodniczącego Rady Mieszkańców. 

Przewodniczący Rady - w związku z tym, iż żaden wniosek nie uzyskał bezwzględnej liczy 

głosów, przystąpił do przegłosowania nazw ulicy z konsultacji społecznych. Komisje stałe nie 

złożyły żadnego wniosku.   

Mecenas poinformował, że w chwili obecnej będą przegłosowywane poszczególne nazwy 

ulicy z konsultacji społecznych, więc każdy z radnych ma tylko po jednym głosie na konkretną 

nazwę. W przypadku, gdy jedna z nazw uzyska bezwzględną liczbę głosów, to dalsze 

głosowanie jest bezprzedmiotowe. Natomiast, gdy żadna z przedstawionych propozycji nie 

uzyska bezwzględnej liczby głosów, to wówczas wygrywa ta, która posiada największą liczbę 

głosów. 

Opoka Z. złożył wniosek, aby propozycję nazwy Osiedle Kolorowe przegłosować jako 

pierwsze. 

Jurczak D. zapytała dlaczego radni w momencie przegłosowywania tej nazwy ulicy popierają 

wybór z konsultacji społecznych, a przy poprzedniej uchwale, gdzie zdecydowana większość 

była za nazwą ulicy Miła, wybrała inną.  

Odnosi wrażenie, że Przewodniczący Rady był autorem nazwy Osiedle Kolorowe, ponieważ 

wszyscy radni popierają tą nazwę. 

Przewodniczący Rady zapytał na jakiej podstawie radna insynuuje, że to On jest autorem 
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nazwy Osiedle Kolorowe. Uważa, że radna dopuściła się pomówienia.  

Jurczak D. zaprzeczyła. 

Przewodniczący Rady - radna zarzuciła, że jako Przewodniczący Rady Miejskiej wywarł 

nacisk na radnych, aby nadać nazwę ulicy Osiedle Kolorowe. 

Nie wszyscy wiedzą jak wyglądają prace komisji stałych, gdzie właśnie na posiedzeniach 

najczęściej zapadają najważniejsze decyzje. To na posiedzeniach komisji długo dyskutuje się 

nad sprawami, wybierając tą najlepszą. Wszystkie decyzje komisji poparte są ciężką pracą 

członków komisji. 

Mecenas poinformował, że radny Zbigniew Opoka złożył formalny wniosek, który należy 

przegłosować jako pierwszy. Zapytał radnego, aby uzasadnił swój wniosek. 

Opoka Z. uzasadnił, że mimo małego zainteresowania mieszkańców zmianą nazwy ulicy 

popiera tę, która została wybrana przez większość społeczeństwa biorąca udział  

w konsultacjach.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Zbigniewa Opoki, aby  

w pierwszej kolejności przegłosować zmianę ulicy Osiedle XXX-lecie PRL na nazwę Osiedle 

Kolorowe.   

W wyniku głosowania, radni stosunkiem głosów 13-za, 1-wstrzymujący, 1-przeciw przyjęli 

wniosek radnego Zbigniewa Opoki. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmiany nazwy ulicy Osiedle XXX-lecia PRL 

na ulicę Osiedle Kolorowe. 

W wyniku głosowania, radni stosunkiem głosów 11-za, 3-wstrzymujące (jedna osoba nie brała 

udziału w głosowaniu) przyjęli nazwę ulicy Osiedle Kolorowe.   

Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do głosowania uchwały. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11-za, 3-wstrzymujące (jedna osoba nie brała 

udziału w głosowaniu) radni podjęli uchwałę. 

 

c) zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2016 r. 

Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie finansowe do biura Rady Miejskiej zostało złożone 

10 maja br. Składa się ono z: bilansu z wykonania jednostki samorządu terytorialnego za 2016 

r., bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego za 2016 r., rachunku 

zysków i strat jednostki za 2016 r. oraz zestawienia zmian w funduszu jednostki za 2016 r. 

Powyższe dokumenty są spójne i zgodne ze sprawozdaniem opisowym z wykonania budżetu 

gminy. 
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Budżet gminy po stronie dochodów został wykonany w 98,81% w kwocie 24.275.299,76 zł,  

z tego dochody bieżące 23.921.568,13 zł i dochody majątkowe 353.731,63 zł.  

Natomiast budżet gminy po stronie wydatków został wykonany w 96,74% w kwocie 

23.766.904,48 zł, z tego wydatki bieżące zostały w wykonane w kwocie 22.563.463,05 zł,  

a wydatki majątkowe w kwocie 1.203.441,43 zł. 

Rok 2016 zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 508.395,28 zł. Przychody i rozchody 

wykonano w tej samej wysokości 475.000 zł.  

Dług gminy w 2016 r. jest na tym samym poziomie, co w 2015 r. i wynosi 8.460.344,03 zł. 

Raty kapitałowe łącznie z odsetkami zostały spłacone na kwotę 664.925,69 zł.  

Biorąc pod uwagę ustawę o finansach publicznych i wskaźnik spłaty długu, gmina mieściła się 

we wskaźniku – 2,74% przy dopuszczalnym 3,33%. Również została wypracowana wysoka 

nadwyżka operacyjna w wysokości 1.358.105,08 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 13 – za, 2 – wstrzymujące, radni podjęli uchwałę.  

/Ogłoszono 10 min. przerwy./ 

 

d) udzielenie Burmistrzowi Miłakowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2016 r. po zapoznaniu się z: 

 sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Miłakowo za 2016 r.; 

 sprawozdaniem finansowym; 

 informacją o stanie mienia Gminy Miłakowo; 

 opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, Zespołu w Elblągu; 

 stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi Miłakowa. 

Burmistrz Miłakowa zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy o samorządzie gminnym 

i finansów publicznych, Rada Miejska po zakończeniu roku budżetowego najpóźniej do  

30 czerwca ma obowiązek podjęcia decyzji w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi. 

Podstawą decyzji jest sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu za rok ubiegły, 

sprawozdanie finansowe oraz informacja o stanie mienia komunalnego gminy. Ww. dokumenty 

zostały doręczone koleżankom i kolegom radnym oraz omówione na komisjach Rady. 

Zgodnie z przepisami Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał RIO w Olsztynie Oddział 

Zamiejscowy w Elblągu wymienioną wyżej dokumentację za rok 2016 wraz z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej z odpowiednim uzasadnieniem.  

Treść uchwały Składu Orzekającego RIO przedstawi Wysokiej Radzie Pan Przewodniczący. 
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Przedstawię w wielkim skrócie najistotniejsze informacje, które miały wpływ na gospodarkę 

finansową ubiegłorocznego budżetu. 

W roku 2016: 

 uzyskaliśmy dochody w wysokości 24.275.299,76 zł tj. w 98,8 %, natomiast wydatki 

wyniosły 23.766.904,48 zł, co stanowi 96,74 % planu; 

 rok zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 508.395,28 zł; 

 dług spłacono łącznie z odsetkami w kwocie 664.925,69 zł, co spowodowało, że 

zatrzymał się i kształtuje się na poziomie roku poprzedniego, czyli 8.460.344,03 zł; 

 wskaźnik łącznej spłaty zobowiązań do dochodów wyniósł 2,74%, czyli zachowano 

relacje wynikające z art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych; 

 na koniec roku wypracowano nadwyżkę operacyjną w wysokości 1.358.105,08 zł co 

oznacza, że wydatki bieżące nie są większe niż dochody bieżące powiększone  

o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych – dzięki takiej sytuacji gmina mogła zrealizować 

wydatki majątkowe na kwotę 1.203.441,43 zł ze środków własnych i dotacji, które 

stanowią w budżecie 5%; 

 na szczególną uwagę zasługują następujące wydatki majątkowe wykonane w 2016 r.: 

 budowa chodnika w miejscowości Pityny – 44.999,99 zł; 

 budowa chodnika w Boguchwałach przy drodze powiatowej nr 1199N; 

 budowa zatoki autobusowej przy ul. Szkolnej w Miłakowie; 

 budowa chodnika przy ul. Chopina; 

 rozpoczęto zadanie „Utwardzenie nawierzchni drogi 151526N w Miłakowie oraz 

modernizacja chodnika (Górne Osiedle)” – 30.000,00 zł – środki z funduszy Rady 

Mieszkańców; 

 wykonanie dokumentacji projektowej dot. Termomodernizacji Miłakowskiego 

Domu Kultury; 

 wykonanie dokumentacji projektowej na budowę sieci kanalizacji sanitarnej na 

odcinku Miłakowo-Książnik-Boguchwały oraz wykonanie dokumentacji 

projektowej na budowę sieci wodociągowej na odcinku Miłakowo-Książnik i 

miejscowości Warkałki; 

 wykonanie dokumentacji projektowej na budowę sieci wodociągowej do 

miejscowości Mysłaki; 

 opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej na budowę sieci kanalizacji 

sanitarnej na odcinku Stolno-Miłakowo-obejmującej miejscowości: Głodówko oraz 
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Polkajny; 

 budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w miejscowościach Warny oraz 

Ponary wraz z likwidacją istniejących szamb na działkach nr 85/57 w Warnach oraz 

126/23  

w Ponarach; 

 budowa dodatkowych punktów oświetleniowych na terenie miasta i gminy 

Miłakowo;  

 zagospodarowanie terenu zieleni publicznej „Skwerek przy ul. Świerczewskiego  

w Miłakowie”; 

 opracowanie dokumentacji projektowej na budowę placu rekreacyjnego w parku 

miejskim w Miłakowie;  

 dotacja celowa dla gminy Morąg z przeznaczeniem na zakup zmiennociśnieniowych 

materacy przeciwodleżynowych wraz z pompą oraz aparatu do analizy moczu dla 

Szpitala Miejskiego w Morągu; 

 wniesiono udziały do MPGK Sp. z o. o. w Miłakowie na kwotę 565.835,20 zł  – 

dotyczy kosztów budowy oczyszczalni ścieków; budowy sieci wodociągowej do 

Miejscowości Raciszewo oraz Boguchwały; budowa sieci wodociągowej, sanitarnej 

w miejscowości Miłakowo ul. Topolowa. 

Ponadto jednostki pomocnicze (sołectwa) zrealizowały wydatki na kwotę 271.191,38 zł  

w ramach, których powstały m.in. place zabaw, altany ogrodowe, chodnik, wyposażono  

i zagospodarowano centra rekreacyjno-sportowe, zakupiono lampy. 

Analizując strukturę wydatków budżetu gminy, należy podkreślić, że opieka społeczna jest 

największym udziałowcem w naszej gminie t.j. 38,10% wydatków ogółem, a tuż za nią jest 

oświata i wychowanie, która łącznie z edukacyjną opieką wychowawczą wynosi 34,96%. 

Wydatki bieżące przeznaczone na opiekę społeczną wyniosły 9.055.651,75 zł, a wydatki na 

oświatę 7.961.000,00 zł 

Pomimo trudności i ograniczeniach w wydatkach udało się zachować płynność w budżecie  

i  nie dopuszczono do przeterminowania zapłaty zobowiązań co spowodowało, że Gmina na 

31.12.2016 r. nie posiadała zobowiązań wymagalnych.  

Ponadto gmina przejęła do mienia komunalnego działki za ponad 1 mln zł. Są to działki, które 

dotychczas były w jakiejś części za zgodą Agencji, przeznaczone na potrzeby sołectw. W chwili 

obecnej są już własnością gminy.  

Działania w 2016 r. spowodowały również to, że w 2017 roku można realizować inwestycje tj. 

utwardzenie nawierzchni drogi 151526N w Miłakowie oraz modernizacja chodnika, budowa 
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placu rekreacyjnego w parku miejskim w Miłakowie. 

Wnioski jakie zostały złożone w 2017 roku to: ścieżka dydaktyczna, dwa projekty realizowane 

w szkole i wniosek na termomodernizację Miłakowskiego Domu Kultury.  

Wysoka Rado, to, co w ubiegłym roku wspólnie zrealizowaliśmy było możliwe dzięki pełnemu 

zaangażowaniu wszystkich członków Rady Miejskiej, Sołtysów jak i pracowników tego 

Urzędu. Wszystkim Wam serdecznie za tę współpracę dziękuję. 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie informacji o stanie mienia 

komunalnego.  

Skarbnik poinformowała, że informacja o stanie mienia komunalnego jest integralną częścią 

sprawozdania z wykonania budżetu. Powierzchnia nieruchomości stanowiąca własność gminy 

Miłakowo na koniec 2016 r. wynosiła 278 ha. Ponadto gmina posiada 100% udziałów w Spółce 

na kwotę 7.398.000,00 zł.  

W 2016 r. gmina Miłakowo uzyskała dochody z tytułu gospodarki gruntami i nieruchomościami 

w wysokości 316.131,45 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Opoka Z. podziękował i pogratulował Burmistrzowi Miłakowa za realizację wszystkich 

inwestycji. Dodał, że część środków z budżetu była również przeznaczona dla sołectw gminy 

Miłakowo, co pozwoliło na utworzenie m.in. miejsc spotkań dla mieszkańców gminy.  

Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej ws. wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miłakowa sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Miłakowo za rok 2016 r. 

Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miłakowa z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2016. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek  Komisji Rewizyjnej w powyższej 

sprawie. 

Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Miłakowie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miłakowa z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2016 r. 

Opoka Z. podziękował również dla Skarbnika Gminy za realizację budżetu gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 14 – za, 1- wstrzymujący radni podjęli uchwałę. 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje oraz wręczył kwiaty Burmistrzowi Miłakowa. 
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e) udzielenie pomocy finansowej Powiatu Ostródzkiemu; 

Skarbnik Gminy Maśnik A. poinformowała, że pomoc finansowa dotyczy dofinansowania 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Szymanowie na zakup sprzętu do nowo 

budowanego pawilonu rehabilitacyjnego. Kwota dotacji wynosi 4.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 14 – za, 1 -wstrzymujący radni podjęli uchwałę. 

 

f) emisji obligacji; 

Skarbnik Gminy Maśnik A. poinformowała, że uchwała określa kwotę, serię oraz zasady 

emisji obligacji. Gmina Miłakowo wyemituje 773 obligacji o wartości nominalnej 1.000 zł 

każda na łączną kwotę 773.000 zł. Środki z emisji obligacji przeznacza się na wydatki 

majątkowe oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów 

wartościowych, a także pożyczek i kredytów. 

Obligacje będą wyemitowane w pięciu seriach, gdzie ich kwoty określone są w uchwale. 

Natomiast wykup obligacji nastąpi od 2027 r. do 2031 r.  

Uchwała jest wstępną procedurą do uruchomienia emisji obligacji. Po podjęciu uchwały, 

dokumenty są wysyłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu wydania opinii, następnie 

są wysyłane do banków zapytania ofertowe i spośród otrzymanych ofert wybiera się 

najkorzystniejszą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 13 – za, 1-przeciw, 1-wstrzymujący, radni podjęli 

uchwałę. 

 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2017-2031; 

Skarbnik Gminy Maśnik A. poinformowała, że w powyższej uchwale zostały przygotowane 

nowe materiały dla radnych - uzasadnienie do uchwały oraz załącznik nr 1.  

Dochody i wydatki zostają zwiększone na ogólną kwotę 79.169,00 zł, gdzie wydatki bieżące 

zwiększa się o kwotę 35.839 zł, a wydatki majątkowe o kwotę 43.330 zł. 

W załączniku Nr 2 wprowadza się zmiany przy przedsięwzięciu pn. Utwardzenie nawierzchni 

drogi 151526N w Miłakowie oraz modernizacja chodnika”, gdzie zmniejsza się wartość 

przedsięwzięcia o 38.670 zł. 
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Wprowadza się również nowe przedsięwzięcie pn. Dowóz dzieci do placówek oświatowych na 

terenie Gminy Miłakowo w okresie IX/2017 – VI/2019. Łączne nakłady finansowe wyniosą 

676.168 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę. 

 

h) zmiany w budżecie gminy Miłakowo na 2017 r.; 

Skarbnik Gminy Maśnik A. przedstawiła wszystkie zmiany w budżecie gminy, zgodnie  

z uzasadnieniem dołączonym do ww. uchwały. 

Jurczak D. zapytała o zmianę w budżecie na drogach publicznych i gminnych, a mianowicie 

którego chodnika dotyczy wspomniana modernizacja.  

Skarbnik odpowiedziała, że zmiana w budżecie dotyczy drogi, która jest obecnie robiona na 

Górnym Osiedlu, po czym odczytała fragment uzasadnienia z uchwały. Dodała, że jest to 

odcinek pomiędzy ul. Kaszubską a ul. Kościuszki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę. 

 

6. Interpelacje radnych; 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z obecnych radnych chce złożyć interpelację.  

Jurczak D. złożyła interpelację ws. wykonania chodnika na ul. Kaszubskiej od nr 9 (cmentarz) 

do nr 7a, gdyż na tym odcinku brak jest chodnika, a  przy okazji inwestycji na Górnym Osiedlu 

można byłoby go uzupełnić.   

 

7. Zapytania, wolne wnioski; 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania i wolne wnioski.  

Jurczak D. złożyła wniosek w sprawie dokładniejszego koszenia trawników na Os. XXX-lecia.  

Atrachimowicz Z. w związku z wejściem w życie nowej ustawy o wywozie nieczystości 

zapytał czy dodatkowe pojemniki na nieczystości będą dostarczane dla Wspólnot czy jednak 

Wspólnoty będą musiały je wydzierżawiać.  

Obecnie wszystkie samochody wywożące odpady są monitorowane i w związku z tym zapytał 

czy gmina może mieć podgląd do tego monitoringu. Powyższe pomogłoby weryfikować 

rzetelność wywozu nieczystości.  

Jest zwolennikiem czipowania pojemników i worków, ponieważ uszczelnia to system.  

Zapytał w jaki sposób Związek Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” 
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zamierza osiągnąć docelowe cele w recyklingu. 

Burmistrz - ustawa mówi jasno, że sortowanie należy do właścicieli nieruchomości. 

Obowiązkiem każdego obywatela jest posiadanie pojemników na odpady, jak również  

w deklaracjach mieszkańcy zgłaszali posiadanie kompostowników na odpady organiczne. 

Obecnie kamery montowane są w samochodach, które monitorują zawartość pojemników na 

odpady.  

W gminie Miłakowo przy odpadach segregowanych Związek musiał dopłacać miesięcznie  

21 tys. zł. Stawki, które obowiązują w tej chwili mogą ulec zmianie, jeżeli nie będzie 

sortowania zgodnie z deklaracją.  

Nagraba A. zapytał czy ustawa nakłada obowiązek na odbierających nieczystości, aby zabierali 

w danym dniu segregowane odpady, bo obecnie mieszkańcy segregują, a i tak wszystko 

wrzucane jest do jednego samochodu i gniecione.    

Burmistrz Miłakowa - większość samochodów to samochody wielosegmentowe, czyli  

w jednym pojeździe odbierane są trzy elementy. 

Kuszpit H. zapytał kiedy zostaną zamontowane lampy na ul. Katowickiej. 

Smoliński M. odpowiedział, że w zeszłym miesiącu została podpisana umowa i w chwili 

obecnej jest opracowywana dokumentacja projektowa. Może potrwać to jeszcze ze dwa 

miesiące.  

Dubis M. zapytał o sprawę wodociągów, a mianowicie czy ominięcie zbiorników sprawdziło 

się.  

Antochowski J. odpowiedział, że w dniu wczorajszym został złożony wniosek na 

modernizację stacji uzdatniania wody w Miłakowie wraz z budową linii wodociągowo-

kanalizacyjną na ul. Kaszubskiej. Zadanie te składa się z czterech elementów tj.:  I-

modernizacja samej stacji, w której będzie wstawiona elektronika i wyeliminowany udział 

człowieka  w obsłudze; II-zamontowanie dwóch zbiorników na wodę po 125 m3 wody każdy 

ze stali nierdzewnej; III-wykopanie czwartej studni, która będzie studnią rezerwową, 

zabezpieczającą w przyszłości inne miejscowości tj. Książnik i Boguchwały; IV-

zabezpieczenie czterech ujęć wody, czyli wyniesienie ich do góry, aby nie było szansy skażenia 

wody u źródła. 

Powyższy wniosek opiewa w granicach 1.200.000 zł, z czego 85% będzie stanowiło 

dofinansowanie, a 15% to środki własne. Ostateczne rozstrzygnięcie konkursu nastąpi  

w październiku.  

Natomiast gdyby okazało się, że gmina Miłakowo nie otrzyma dofinansowania, wówczas  

w drodze przetargu zostałby wyłoniony wykonawca na zakup i montaż dwóch zbiorników po 
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125 m3 wody każdy do hali.  

Obecnie dwa zbiorniki po 400 m3 wody każdy zostały odcięte i są nieczynne. Woda 

bezpośrednio pompowana jest ze źródła do sieci. Zamontowany jest falownik, który  

w zależności od ilości wydobywanej wody włącza studnie. Na dzień dzisiejszy powyższe 

rozwiązanie zdaje egzamin, ale woda jest bardziej napowietrzona.  

Dodał, że woda z ujęć Miłakowa jest jedną z najlepszych wód w województwie. Spółka nie 

może stosować żadnych środków chemicznych. 

Przewodniczący Rady zapytał na czym polega uzdatnianie wody, skoro nic się do niej nie 

dodaje.  

Antochowski J. odpowiedział, że uzdatnianie to filtrowanie, przepuszczanie wody przez filtry. 

Instalacja, która zostanie ewentualnie zamontowana, będzie zawierała lampy UV, które 

eliminują bakterie.   

Kuszpit H. zapytał czy jest w planach wykonanie nawierzchni na ul. Szkolnej. 

Smoliński M. odpowiedział, że gmina przygotowuje się do złożenia wniosku na ul. Szkolną, 

wówczas byłaby wykonana z polbruku. 

Kuszpit H. zapytał czy wysypanie ul. Szkolnej destruktem nie rozwiązało by problemu 

mieszkańców ulicy.  

Burmistrz Miłakowa dodał, że wykonanie drogi z destruktu to półśrodek. Należy tą ulicę 

wykonać porządnie wykładając ją polbrukiem.  

Atrachimowicz Z. podziękował za wybór nazwy ul. Olsztyńskiej.  

Zapytał czy istnieje możliwość zatrudnienia dłużników Spółki, którzy zalegają z opłatami za 

czynsz, aby mogli odpracować dług.  

/Salę Narda opuścił radny Henryk Kuszpit./ 

Antochowski J. odpowiedział, że został złożony do Burmistrza Miłakowa wniosek  

o umorzenie zadłużeń osób zmarłych, natomiast co do pozostałych dłużników, są prowadzone 

rozmowy. Jeżeli mieszkaniec decyduje się na spłatę zaległości, podpisuje oświadczenie  

i zadłużenie rozkładane jest na dogodne raty. Jest także pierwszy wyrok o eksmisję. Na zebraniu 

jednej ze wspólnot był złożony wniosek, aby złożyć do sądu wniosek o eksmisję dwóch osób, 

którzy nie płacą.  

Na dzień dzisiejszy zadłużenie sięga 250 tys. zł. 

Proć R. zapytał czy zainstalowanie liczników przedpłacowych, nie rozwiązałoby problemu  

z zadłużeniami za wodę. 

Antochowski J. - weźmie to pod uwagę. 

Opoka Z. zapytał czy przy okazji wykonywania placu zabaw w parku miejskim w Miłakowie 
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istniała by możliwość odświeżenia linii na boisku tartanowym przy placu zabaw  

w Boguchwałach.   

Burmistrz odpowiedział, że po podpisaniu umowy z wykonawcą placu zabaw będzie można 

powiedzieć o jakich środkach jest mowa. 

 

8. Zamknięcie obrad. 

Wobec braku kolejnych postulatów, Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXI sesji  

o godz. 12.25 zwyczajnej Rady Miejskiej w Miłakowie.  

 

 

    Protokołował:                                                             Przewodniczył: 

   Inspektor ds. Obsługi Rady                    Przewodniczący Rady Miejskiej 

            (-) Agnieszka Korkuć      (-) Michał Boczulak 

 


